
Fra: Øystein Frotaule <oystein.frotaule@politiet.no> 
Sendt: 21. april 2016 15:17 
Til: Kristine Skaiaa Born 
Emne: VS: Skipingsmøte for Nordhordland bestandsplanområde 
Vedlegg: 20160113 Forskrift om forvaltning av hjortevilt.pdf 
 
Hei, Kristine. 
 
Her er mailkorrespondansen med Magnus Frøyen etter det 2. innledende møtet, som jeg refererte til før 
vårt siste møte i underutvalget.  
 
Mvh. 
Øystein. 
 
-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Magnus Frøyen [mailto:magnus@svanoy.com]  
Sendt: 16. mars 2016 13:56 
Til: Øystein Frotaule; haugl6@online.no; mons@nwp.as; a-neps@online.no; ellinor.kreybu@gmail.com; 
ka-hole2@online.no; inge.o.kvamme@bkkfiber.no; halland@bgnett.no 
Kopi: Arve Aarhus 
Emne: SV: Skipingsmøte for Nordhordland bestandsplanområde 
 
Hei igjen 
 
Det er synd at kommunen ikkje vil vere med, men korleis ein skal organisere seg er det grunneigarane 
(valda) som bestemmer. Det er eit overordna mål for hjorteforvaltninga at den skal gjerast med 
bestandsplanar mest mogleg i samsvar med årsleveområda til dei "lokale bestandane"  og kommunen 
har nærast ei plikt å leggje til rette for dette - ref. rundskriv til Forskrift om forvaltning av hjortevilt § 15 :  
 
"Planmessig forvaltning 
Alt hjortevilt bør forvaltes etter en plan, og kommunen må gjøre vedtak om mål for forvaltningen, jf. § 3. 
Dette er et viktig grunnlag for den private planleggingen, og for den offentlige godkjenningen av en 
bestandsplan. 
Kommunen skal legge til rette for og stimulere jaktrettshaverne til å planlegge en god, målrettet 
bestands-forvaltning gjennom utarbeiding av en bestandsplan. Kommunene kan etter søknad fra 
rettighetshavere benytte midler fra det kommunale viltfondet til å bidra til etablering av gode planer. 
Bruk av bestandsplan skal være hovedregelen ved forvaltning av elg og hjort. 
Det er i første rekke jaktrettshavernes ansvar å planlegge avskytingen i forbindelse med bestandsplaner." 
 
Kommunen si oppgåve i høve dette vert ytterlegare forsterka om ein les i rettleiinga til § 17 i 
hjorteviltforskrifta: 
"Samarbeid over grenser 
En av kommunens oppgaver er å stimulere til etablering av hensiktsmessige vald, bestands-planområder 
og bestandsplaner. Jaktretts-haverne tar beslutningene om samarbeid. Relevant informasjon og 
økonomiske bidrag fra det kommunale viltfondet kan være effektive stimuli i dette arbeidet. 
Kommune- og fylkesgrenser skal ikke være til hinder for å oppnå geografisk hensiktsmessige vald eller 
bestandsplanområder. Vald over kommune- eller fylkesgrenser skal tilfreds-stille de vanlige kravene til 
sammenheng og arrondering for å bli godkjent, jf. § 9." 
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Det er ikkje bere på bestandsplannivå kommunane skal samarbeide om dei har felles hjorteviltbestandar 
med nabokommunar men og for kommunale mål - ref. 
§ 4 i Hjorteviltforskrifta: 
"§ 4 INTERKOMMUNALT SAMARBEID 
Kommunene bør samarbeide om felles mål for hjorteviltbestandene når det er hensiktsmessig å 
samordne bestands-planleggingen over kommunegrenser. 
Fylkeskommunen kan pålegge kommuner å inngå i et slikt samarbeid hvis det anses som nødvendig for å 
ivareta bestands- eller samfunnsmessige hensyn på et regionalt nivå" 
 
Prosjektet har difor likevel valt å invitere med vald frå kommunar som ikkje har støtta prosjektet 
økonomisk der dei har felles bestandar med nabokommunar. Slik sett er det ein del som "snyltar" på 
viltfonda til nabokommunane som støttar prosjektet. At den kommunale viltforvatninga ikkje vil ta inn 
over seg at her er samkvem på tvers av kommunegrensene og at ein må samarbeide om ein skal få til ei 
målretta forvaltning er difor synd. Kan vanskeleg sjå at framtidig kommunestruktur er eit vektig 
argument opp i dette. 
 
Det er difor flott om du snakkar varmt for prosjektet på møtet i morgon :) Vi kjem til å invitere med valda 
frå Radøy vidare i prosessen då dette er grunneigarane sitt prosjekt og ikkje kommunen sitt.  
Kanskje du kan oppmode medlemane i det kommunale utvalet for vilt og ferskvannsfisk  om å setje seg 
litt inn i føringane som ligg i Rundskrivet til Hjorteviltforskrifta og ;) så eg har lagt det med. 
 
   
Mvh 
Magnus Frøyen 
Ansvarleg hjorteforvaltning 
Norsk Hjortesenter 
 
Tlf. 90 14 53 16 
magnus@svanoy.com 
http://www.hjortesenteret.no/ 
 
 
 
 
 
-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Øystein Frotaule [mailto:oystein.frotaule@politiet.no] 
Sendt: 16. mars 2016 09:49 
Til: Magnus Frøyen; haugl6@online.no; mons@nwp.as; a-neps@online.no; ellinor.kreybu@gmail.com; 
ka-hole2@online.no; inge.o.kvamme@bkkfiber.no; halland@bgnett.no 
Emne: SV: Skipingsmøte for Nordhordland bestandsplanområde 
 
Hei, og takk for sist. 
 
Jeg sitter i det lokale underutvalget for vilt og ferskvannsfisk i Radøy kommune. Det meste som gjelder 
hjorteforvaltning i kommunen går igjennom dette utvalgt. Kommunens viltforvalter har også ansvaret for 
Austrheim kommune. Jeg tok opp noe av det vi hadde snakket om på møtet om bestandsplanområde 
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med de andre i utvalget på siste møte. Etter en del diskusjon frem og tilbake, ble der besluttet at Radøy 
ville vente på en evt. 
forestående kommunesammenslutning før de ble med. Viljen til å bruke penger på drift av 
"Nordhordland bestandsplanområde" var uansett ikke til stede, sett opp i mot div. lokale søknader om 
tilskudd fra viltfondet til diverse. 
 
I morgen skal vi gjennomføre et valdledermøte i regi av kommunen. Jeg har fått noen minutter til er lite 
innlegg om "måneskinnsjakt" i forbindelse med møtet.  Jeg kommer da til å flette inn litt om det nye 
bestandsplansområdet dersom jeg får tid til dette. 
For meg er det ikke aktuelt å delta i et evt. styre , så lenge jeg ikke har støtte fra kommunen i sakens 
anledning. 
 
Lykke til videre i arbeidet. 
 
mvh. 
Øystein Frotaule 
 
 
________________________________ 
Fra: Magnus Frøyen [magnus@svanoy.com] 
Sendt: 16. mars 2016 08:49 
Til: haugl6@online.no; mons@nwp.as; a-neps@online.no; ellinor.kreybu@gmail.com; ka-
hole2@online.no; Øystein Frotaule; inge.o.kvamme@bkkfiber.no; halland@bgnett.no 
Emne: Skipingsmøte for Nordhordland bestandsplanområde 
 
Hei 
 
Eg var diverre ikkje «heilt med» under møtet vi hadde i Knarvik 26.01. og resten av veka vart eg liggande 
på sjukehus så ting i frå møtet datt litt ut. Men skal vi kome i mål å freiste å få etablert området før 
søknadsfristen 1. mai har vi ikkje veldig god tid. Kan vi få til skipingsmøte i veke 15 (11.-15. april)? 
 
Då kan eg kalle inn til skipingsmøtet i neste veke. Skal då ha klar ein bestandsstatus med ei 
oppsummering av stoda utifrå fellingstal for området og Sett hjort data samt hovudmålsetjing for 
bestandsutviklinga og ei tilråding av tiltak for å nå måla. Framlegg til bestandsplan vert lagt fram på 
skipingsmøtet som skal fastsetje den. 
 
I høve mål for bestandsutvikling så meiner eg at det var semje om at bestanden er redusert, og at det er 
ynskje om å stabilisere bestanden nokolunde på dagens nivå? 
Det er framleis problem knytt til beiteskader i einskilde område, men dette kan løysast gjennom 
fordeling av fellingsløyva i bestandsplanen. 
 
Når det gjeld avgrensinga mot aust så har eg vore i kontakt med Valdet Andås/Stall og dei ynskje å vere 
med i dette området og ikkje området Lindås - Masfjorden så då vert austgrensa nokolunde som det 
framgår av vedlagde kart. 
 
, 
Mvh 
Magnus Frøyen 
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Ansvarleg hjorteforvaltning 
Norsk Hjortesenter 
 
Tlf. 90 14 53 16 
magnus@svanoy.com<mailto:magnus@svanoy.com> 
http://www.hjortesenteret.no/ 
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